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BADACSONYTÖRDEMIC KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 
 
Szám: 9/2016. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. július 28-
án 9.00 órakor megtartott nyilvános üléséről. 
 
ÜLÉS HELYE: Önkormányzati Hivatal, Badacsonytördemic, Hősök útja 12. 
 
JELEN VANNAK:  
  Kövesdi Anett alpolgármester 
  Szabó Imre alpolgármester 
  Kövesdi Sándor képviselő 
   
TÁVOLMARADÁSÁT BEJELENTETTE: 
  Vollmuth Péter polgármester 
  Csonka Gergő képviselő 
 
TANÁCSKOZÁSRA JOGGAL MEGHÍVOTT: 

Lutár Mária jegyző 
Rindermojzer Renáta Strandüzemeltető Kft. ügyvezető 

 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Üdvözlöm a megjelenteket, megállapítom, hogy 3 képviselő 
jelen van, az ülés határozatképes. Az ülést megnyitom. 
Javasolom a Képviselő-testület tagjainak, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokat 
egészítse ki a Civil szervezetek támogatás elszámolása, Javaslat a Badacsonytördemic Iskola 
u. 8. szám alatti épület tartószerkezeti felülvizsgálata és szakvélemény elkészítésére, a 
Napközi Otthonos Óvoda festésére árajánlat valamint a Képviselői javaslat, kültéri 
sporteszközök elhelyezésére pályázat című napirendi pontokkal.  
 
A napirendi javaslatot a Képviselő-testület 3 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül elfogadja. 
 
Megtárgyalt napirend 
 
1. Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető Kft. támogatási kérelme 
2.  Javaslat Badacsonytördemic 885/9 és 885/10 hrsz-ú ingatlanok értékesítésére vonatkozóan  
3. Helyi választási bizottság választott tagjainak megválasztása 
4. Gyógypedagógiai fejlesztés céljára támogatás megállapítása 
5. Elidegenítési és terhelési tilalom törlése 
6. Civil szervezetek támogatás elszámolása 
7. Javaslat a Badacsonytördemic, Iskola u. 8. szám alatti épület tartószerkezeti felülvizsgálata 
és szakvélemény elkészítésére 
8. Napközi Otthonos Óvoda festésére árajánlat 
Képviselői javaslat 
9. Kültéri sporteszközök elhelyezésére pályázat 
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1. Javaslat Badacsonytördemic 885/9 és 885/10 hrsz-ú ingatlanok értékesítésére 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Az előterjesztést a képviselők kézhez kapták van-e észrevétel 
javaslat? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Adjuk el a területet, ez már egy elég régóta húzódó ügy. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ki szavaz igennel, hogy elfogadja az előterjesztésben szereplő 
határozati javaslatot? 3 igen szavazattal elfogadta a testület.  
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
101/2016. (VII.28.) Kt. 

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Badacsonytördemic 885/9 és 885/10 helyrajzi számú közút 
megnevezésű ingatlanok értékesítésével kapcsolatos 
előterjesztést megismerte, és a következő határozatot hozza: 
 
1. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő- 

testülete a 11/2011. (II.14.) határozatát visszavonja. 
2. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-

testülete a 885/9 és 885/10 helyrajzi számú közutakat 
magánúttá kívánja nyilvánítani, megbízza a Polgármestert, 
hogy a közlekedési hatóságnál az eljárást indítsa meg. 

3. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-
testülete a 885/9 és 885/10 helyrajzi számú ingatlanokat - a 
magánúttá történő átsorolást követően - a 885/3, a 885/8, a 
885/7 és a 886 helyrajzi számú ingatlanok tulajdonosainak (a 
továbbiakban: Ingatlantulajdonosok) értékesíti az 
Ingatlantulajdonosok közötti megállapodás arányában, az 
alábbi feltételek teljesülése esetén: 
- az ingatlanok helyi közút jellegének megszűnésével 
kapcsolatos összes hatósági eljárás költségeit, az 
Önkormányzat és az Ingatlantulajdonosok között létrejövő 
megállapodással és szerződéssel kapcsolatos költségeket az 
Ingatlantulajdonosok viselik, 
- a 885/8 hrsz-ú ingatlan megközelíthetőségének 
biztosítására - a mindenkori jogszabályokban és útügyi 
előírásoknak megfelelően - átjárási szolgalmi jog ingatlan-
nyilvántartásba történő bejegyzése, 
- a létrejövő magánutaknak a biztonságos és 
rendeltetésszerű közlekedésre alkalmas állapotban tartása, 
- a leendő ingatlan tulajdonosok írásos tudomásulvételi 
nyilatkozata arról, hogy a kialakuló, közforgalom elől elzárt 
magánútról, mint közlekedési területről megközelíthető 
ingatlanokon közforgalmat lebonyolító tevékenység 
(kereskedelmi, szolgáltató, egyes esetekben ipari) nem 
végezhető, 



 3

- tulajdonosok tudomásul veszik, és továbbra is biztosítják 
a bejegyezett közmű-szolgáltató, illetve közmű tulajdonos 
számára a megközelíthetőséget, illetve adott esetben a 
munkavégzést. 

4. A Képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy - a 
magánúttá történő átsorolást követően - az ingatlanok 
értékbecslését rendelje meg. 

 
Határidő: 2016. augusztus 31. és folyamatos 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
 
2. Helyi választási bizottság választott tagjainak megválasztása 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Az előterjesztést a képviselők kézhez kapták van-e észrevétel 
javaslat? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem kérdésem lenne, hogy ki hogyan mondott le? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Írásban mondott le a Szalay Mónika, Oláh Márta pedig elköltözött a 
településről, a választási bizottságnak pedig csak helyi lakos lehet a tagja. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Csak azért kérdezem, mert voltak póttagok. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Igen de a bizottságba 5 tagot és 2 póttagot kell választani. 
Amennyiben valamelyik tag lemond, vagy megszűnik a tagsága új tagot kell választani. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ki szavaz igennel, hogy elfogadja az előterjesztésben szereplő 
határozati javaslatot? 3 igen szavazattal elfogadta a testület.  
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
102/2016. (VII.28.) Kt. 

h a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő- 
testülete a választási eljárásról szóló 2013. évi XXXVI. törvény 
23. §-ában biztosított jogkörében eljárva a helyi választási 
bizottság tagjaivá Békefiné Szuper Líviát és Répásiné Tamás 
Zsuzsannát választja meg. 
 

 
3. Gyógypedagógiai fejlesztés céljára támogatás megállapítása 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Az előterjesztést a képviselők kézhez kapták. Van valakinek 
kérdése? Ki támogatja az előterjesztés szerinti határozati javaslatot? Három igen szavazat. 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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103/2016. (VII.28.) Kt. 
h a t á r o z a t o t 

    
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
gyógypedagógiai fejlesztés céljára 2016. szeptember 1. napjától 
2016. december 31. napjáig 120.400 Ft összegű támogatást 
biztosít a Badacsonytördemic Napközi Otthonos Óvoda részére 
Kuti Gábor gyógypedagógus megbízási szerződéssel való 
alkalmazására. 
Megbízza a polgármester, hogy az óvodavezetőt tájékoztassa a 
képviselő-testület döntéséről és a 2016 évi költségvetés 
módosítására vonatkozó rendelet tervezetet terjessze a 
képviselő-testület elé. 
 
Határidő: 2016. augusztus 10. 

       2016. december 31. a költségvetés módosítására vonatkozóan  
Felelős. Vollmuth Péter polgármester 

 
 
4. Elidegenítési és terhelési tilalom törlése 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Az előterjesztést a képviselők kézhez kapták. Elfogadjuk a 
határozati javaslatot? Ki szavaz igennel, hogy elfogadja a határozati javaslatot? 3 igen 
szavazat. 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
104/2016. (VII.28.) Kt. 

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-
testülete, mint a Badacsonytomaji Nagyközségi Közös Tanács 
jogutódja a Badacsonytördemic 935 hrsz-ú ingatlanra a 
Nagyközségi Közös Tanács VB Badacsonytomaj javára 
beépítési kötelezettség biztosítására bejegyzett elidegenítési és 
terhelési tilalom törléséhez hozzájárul. 
Megbízza a polgármester, hogy a képviselő-testület döntéséről 
az ingatlantulajdonosokat tájékoztassa. 
Határidő: 2016. augusztus 5. 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
 
5. Civil szervezetek támogatás elszámolása 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Az előterjesztést a képviselők kézhez kapták. Van valakinek 
kérdése? Ki szavaz igennel, hogy elfogadja a civil szervezetek elszámolását? 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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105/2016. (VII.28.) Kt. 
h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő- testülete a 
civil szervezetek részére átadott támogatásokról szóló tájékoztatót 
elfogadta. 

 
 
7. Javaslat a Badacsonytördemic, Iskola u. 8. szám alatti épület tartószerkezeti 
felülvizsgálata és szakvélemény elkészítésére 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Az előterjesztést a képviselők kézhez kapták. Beérkeztek az 
árajánlatok, az 50.000 Ft-os ajánlatot javasolnám elfogadásra. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A legolcsóbbat. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ki szavaz igennel, hogy elfogadja az előterjesztés szerinti 
határozati javaslatot? 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
106/2016. (VII.28.) Kt. 

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata a 
Badacsonytördemic, Iskola u. 8. szám alatti épület tartószerkezeti 
felülvizsgálatával és szakvélemény elkészítésével kapcsolatos 
előterjesztést megismerte, és a következő határozatot hozza: 
 
1. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-
testülete úgy dönt, hogy a Badacsonytördemic, Iskola u. 8. szám 
alatti, önkormányzati tulajdonú épületre vonatkozóan elkészítteti 
annak tartószerkezeti szakértői véleményét. 
 
2. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-
testülete a beérkezett árajánlatok közül Horváth Béla 
tartószerkezeti szakértő (8300 Tapolca, Bajcsy-Zs. u. 60.) 
ajánlatát fogadja el, és egyúttal megbízza a tartószerkezeti 
felülvizsgálat és szakvélemény elkészítésével, 50.000 Ft + áfa 
Forint értékben. 
 
3. A képviselő-testület felkéri az alpolgármestert, hogy az 
érintettekkel a döntést közölje. 
 
Határidő: 2016. augusztus 5. és folyamatos 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 
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8. Napközi Otthonos óvoda festésére árajánlat 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Az óvodavezető juttatta el a képviselő-testülethez az 
árajánlatot. Van kérdés? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Az óvoda költségvetésében szerepel vagy külön? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ez is a tartalék terhére menne? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az óvoda költségvetésében karbantartásra van tervezve előirányzat. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Egyébként én ezt az óvoda költségvetésében nem láttam. 
Karbantartási, kisjavítási szolgáltatások van tervezve 251.000 Ft, gondolom akkor a többiből 
le fog jönni. A költségvetéséből gazdálkodja ki az óvodavezető. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Javasolom, hogy az óvoda nagytermének parketta csiszolására 
és a folyosó festésére szükséges pénzt az intézményvezető a Napközi Otthonos Óvoda 2016 
évi költségvetésében felújítás, karbantartás céljára biztosított előirányzat, illetve a 
költségvetésen belül átcsoportosítással felszabaduló előirányzat terhére biztosítsa. Aki a 
javaslattal egyetért kézfelemeléssel szavazzon. Három igen szavazat. 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
107/2016. (VII.28.) Kt. 

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Napközi Otthonos Óvoda nagytermének parketta csiszolására 
és a folyosó festésére pluszforrást nem tud biztosítani. A 
költségek fedezetét a Napközi Otthonos Óvoda 2016 évi 
költségvetésében felújítás, karbantartás céljára biztosított 
előirányzat, illetve a költségvetésen belüli átcsoportosítással 
felszabaduló előirányzat terhére biztosítsa az intézményvezető. 
A Képviselő-testület megbízza az alpolgármester, hogy a 
döntésről az óvodavezetőt tájékoztassa. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 

  
9. Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető Kft. támogatási kérelme 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető Kft támogatási 
kérelmét a képviselők kézhez kapták. A Kft ügyvezetőjét az ülésen jelen van, amennyiben az 
előterjesztéssel kapcsolatban kérdése van a képviselőknek, azt tegyék fel.  
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Igen nekem lenne. Az ügyvezetőtől kértem be néhány 
anyagot, hogy lássak most már valamennyire tisztán és szeretnék egy-két dolgot tisztázni. 
Amit én kiolvastam az eddigi beszámolókból és a pályázatból, hogy van összesen két 
pályázat. Az egyik a Látogatóközpontra 180.000 millió Ft és egy 45 milliós forint összegű a 
strand meder építésére.. A Látogatóközpontra vonatkozóan 3 éves, a másikra 5 éves 
fenntartási időszakot vállalt a képviselő-testület. Somlyó Tibor beszámolójából írtam ki 
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bevétel és látogatottsági adatokat, ami egy szeptember 30-i állapotot tükrözött, nem tudom, 
hogy decemberig mennyi volt az összeg. A Látogatóközpont pályázatába a látogatottság 
31.500 főre lett betervezve. 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: Igen. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ehhez képest, Somlyó Tibor beszámolójában 5975 fő 
szerepel az első időszakban, ami egy féléves időszak volt. Az első fenntartási év a 2015 év 
végéig tartó időszak? 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: Igen, de igazság szerint nem kellett volna még 
megnyitnunk csak a projektzárás után. A kötelező fenntartási idő, a 3 éves időszak a 
projektzárás utáni időszak. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Szeretném, ha ezeket tisztáznánk, mert akkor nem 2017. 
december 31-e lesz a projekt fenntartás időszaka. Ahogy néztem a pályázatból, ezek az adatok 
nem változnak, hanem csúsznak, akkor a 31.500 főt aztán a 33.600 főt meg a 35.700 főt azt 
produkálni kellene. Ez egy indikátor. 
A másik indikátor, amit néztem, azaz árbevétel. Az első időszakra 14.800 Ft lett betervezve, 
ebből a megvalósulás 2.800.000 Ft volt szeptemberig. 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: A strandból viszünk át a látogatószámból és az 
árbevételből is. Amikor legelőször pályáztak, és az indikátorokat megadták, akkor még a 
környékben alig volt látogatóközpont. Azóta a Balaton körül kb. 20 látogatóközpont nyílt. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Akkor mi a projektzárás időpontja, mert onnan 
számítódik a fenntartás? 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: 2015. november. Elkezdtük előbb a projektzárást, de 
a mozaik ügy miatt elhúzódott. Kérelmeztük, hogy fogadják el visszamenőleg a fenntartási 
időt, mivel működtettük a látogatóközpontot már 2015 évben, de a szerződésben az szerepel, 
hogy projektzárás után 3 év.  
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Akkor kb. 2015. novembertől kezdődik a fenntartási 
időszak, 2018 novemberéig biztosan fenn kell tartanunk. A fenntartási időszakra kértétek-e - a 
csúszásra hivatkozva -, hogy az indikátorokat csökkentsék? 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: Igen, októberben ezt kezdeményeztük, nem fogadják 
el. Kétszer kértük kétszer utasították vissza.  
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Azt szeretném megkérdezni, hogy milyen 
következményei vannak annak, hogy a fenntartási időszakban nem teljesülnek az indikátorok? 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: Az indikátor számok 75 %-ának kell mindenképpen 
teljesülnie, ha nem sikerül, akkor bírság van. Az indikátorokban benne vannak a 
foglalkoztatottak…. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Igen, csak az összes többi indikátort nem tudjuk hozni. 
Én azt látom, hogy az árbevétel nagyon messze elmarad a tervezettől, ott még a 75 %-ot sem 
látom. Jelen esetben én azt látom, hogy az önkormányzatnak kellene kifizetnie minden 
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bevételt ahhoz, hogy a Látogatóközpont bevétele megvalósuljon. Azt látom, hogy minden 
egyes alkalommal odaadjuk ezt a pénzt, és már nemcsak 2017-ről beszélünk, hanem 2018-ról 
is, akkor a beérkezett és megtakarított pénz automatikusan felhasználásra és kifizetésre kerül, 
mivel nincsen annyi bevétel. Gyakorlatilag nullára vagy mínuszban fog kijönni az 
önkormányzat. 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: Igazság szerint, ami bevételünk van… Most is volt 
bevételünk a strandból, mindent a bérekre és a járulékokra költöttünk. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Igen, most mi adtunk az első lépésben 8 milliót, most 
pedig 10 milliót, erre az évre az 18 millió Ft. Mellette biztos, hogy van bevétel, nem tudom, 
hogy mennyi? 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: Készítettem a bevételekről a kimutatást, ezt most 
odaadom. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Az lenne a kérdésem, hogy az önkormányzati támogatás 
és a strandbevétel a Látogatóközpontnak mennyi a bevétele. Az előadásokat én figyelemmel 
követem, vannak előadások, van túravezetés mekkora bevétel van és mekkora a látogatottság? 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: Maga a Látogatóközpontra olyan havi 150-200 fő. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Január februárban is kb. ennyi? 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: Január-február az kevesebb, aztán később már olyan 
150-200 fő. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: És az előadások látogatottsága? 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: Az előadások változóak. Van, amikor 20 fő van, 
amikor csak 5 fő, változó. Átlagban 15 fő. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Elolvastam a beadott pályázatot, biztos, hogy módosítás 
volt a későbbiek folyamán, mert egyrészt több pénz volt, másrészt más feladat is belekerült a 
pályázatba. Abban az volt, hogy a Látogatóközpont illetve a pályázat abból a célból született 
meg, hogy a szezont ki lehessen tolni. Azért kérdezem, hogy azzal, hogy ezt megvalósítottuk 
a strandoláson kívül van-e olyan bevétel, amit simán a pályázattal alá lehet támasztani? 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: Amiből bevétel van, és a Látogatóközponthoz 
tartozik az a kajak-kenu bérbeadás, annak jó bevétele van pl: a május 30-40 ezer Ft. Ott is 
szezonális, amikor viharjelzés van, akkor nem lehet kiadni. Előadás nélkül maga a 
Látogatóközpont nagyon nem….  A programjainkon még megjelennek az emberek. 
Egyébként kirándulásokkal kapcsolatosan keresik. Télre viszont változó, nem tudom 
mondani, hogy 50 vagy 100 ember jön, mert van olyan hónap, hogy senki, de van olyan 
hónap, hogy 200 ember bejön, azért mert a Látogatóközpontot keresi. Ez az indikátor szám 
magára a Látogatóközpontra ez….  
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Somlyó Tibor által leadott adatok alapján szeptember 9-ig 
olyan 11-12.000 fő volt bent. Hogyha a 150 főket is hozzáadom decemberig az nem jelent 
sokat. Maga a fenntartási időszak sem abba az időszakba esett. Az idei évvel kell számolni. 
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Gyakorlatilag az egyharmadánál van az indikátorhoz képest, nem a 75 %-ánál. Láttam, hogy a 
kérelem is leginkább arra vonatkozik, hogy a béreket kellene kifizetni, mivel a bérek a 
legmagasabbak. Nekem az lenne a javaslatom, hogy meg kellene vizsgálni, hogy hogyan 
lehetne átalakítani ezt az egész rendszert. Lenne javaslatom, de ezt mindenképpen 
pénzügyesnek kellene megnézni, meg jogszabályilag átnézni, hogyan lehetne…. A fenntartási 
időszak alatt meg kellene lépni, hogy lehetne-e létszámot csökkenteni. Az indikátor nem 
csökkenne, de a létszám gyakorlatilag csökkenne.  
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: A Látogatóközpont bevétele több lesz, mint a 
tavalyi. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Az önkormányzat nem fogja tudni kigazdálkodni, 18 
millió Ft-ot adunk most, a következő évben biztos, hogy kell 10 milliós nagyságrendről 
beszélni. Ami eddig tartalékkén meg volt az elúszik, és semmiféle olyan pályázatot nem 
tudunk beadni, amihez saját forrás kell, ha minden pénzünket a Látogatóközpontnak adjuk. Én 
ezt látom. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ez így igaz. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Nullára vagy mínuszfa fogunk kimenni 2018-ra, hogyha 
most ezt így megadjuk. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ha nem előbb. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Én 2017-et néztem először, de tisztában voltam vele, 
hogy nem az a fenntartási időszak, mert a zárástól számítódik. Én azt is értem, hogy miért 
Kft-ként lett beadva a pályázat, mert ott csak 3 éves a fenntartási időszak, mert ha 
önkormányzat adja be, akkor 5 éves. Az indikátorokat túlzónak találom, lehet, hogy akkor, 
amikor megírták reálisnak vélték, de az most látható, hogy nem fogjuk teljesíteni. Azt is 
látom, hogy a törekvések megvannak, előadások meg mindenfajta bevételteremtő dolog azért 
látszódik, de én tisztában vagyok azzal, hogy a bérek a legmagasabbak. Nem a működéssel 
van a legnagyobb probléma. 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: Kötelező az érettségi is, bent a pályázatban, hogy 
csak érettségivel rendelkezőt vehetünk fel. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Meg azonos béren kell lenni az azonos munkakörben 
lévőknek. 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: Hozzáteszem, hogy így is a szakmai minimálbért 
kapják. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Nem arról van szó, hogy ők mennyi bért kapnak, hanem 
annak vannak járulékai. Annak kellene utána nézni, hogyha Kft-ként kell működnie, akkor a 
Kft. tevékenységi körét ki kellene bővíteni, mondjuk a közművelődési és 
településgazdálkodási feladatokkal. Akkor a 2 fő, aki jelen pillanatban az önkormányzat 
dolgozója átkerülne a Kft-be, a Kft létszámát csökkenteni lehetne, mindezt arra az időszakra, 
amíg a fenntartás van. Tehát ugyanazokkal a feltételekkel, amikkel most az önkormányzatnál 
vannak. Akkor a két ember bére a közművelődésre és településgazdálkodásra szánt bevételből 
finanszírozódhatna. Én ezt az utat látom. De ha van más javaslat…. Én a munkahely 
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megtartása mellett lennék, de egyszerűen most ezt látom. Hogyha most ezt az indikátort hozni 
akarjuk, akkor a hét fő elviszi az önkormányzat összes pénzét. Azt nem láttam még, hogy ne 
lehetne ezeket a feladatokat átadni, mert a környező településeken így van. Azt is tudom, hogy 
nem a legjobb, én a létszámot néztem most. A munkaerő megoszlás az egész településen 
működne nemcsak a strand területén. Ezeknek a feladatoknak az átadása, személyek átvétele. 
Gondolom, hogy a bérekre kell a pénz, melyik azaz utolsó bér, amit ki tudsz fizetni? Melyik 
az a hónap, amit utoljára ki tudsz fizetni? 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: Ez a hónap, július. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Akkor augusztusra nincsen pénz? 
 
RINDERMOJZER RENÁTA ügyvezető: Az augusztusi bevételünk, de így előre nem tudok 
mit mondani… 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Itt kimutatásra került, hogy 1.700.000 Ft a havi bér. 
Mondjuk az augusztus havi bérek kifizetésére adna az önkormányzat pénzt, tehát nem a 10 
millió Ft-ot szavaznánk meg, hanem egy havit. Az alatt a szűken mért egy hónap alatt kellene 
megoldást találni arra, hogy miként lehetne működtetni gazdaságosan.  
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Azt nem tudom ígérni, hogy 1 hónap alatt a Kft és az önkormányzat 
között ezt le lehet rendezni. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Meg kellene nézni, hogy egyáltalán működik-e. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Azt meg tudjuk nézni, de hogy ez szeptembertől már így működik 
azt nem tudom garantálni. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Szavazzunk meg 1 havi bért, aztán augusztus végén lesz 
testületi ülés, addigra már valamit tudunk, hogy működik, vagy nem működik. Aztán még egy 
havit meg lehet…. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Bevételek legyenek, a bevételek függvénye ez. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Rá lehet erősíteni a Látogatóközpontra és az előadásokra. 
Látom, hogy ki vannak találva jó dolgok, tehát próbálkoztok azzal, hogy működjön, nem is 
erről van szó, csak egyszerűen nincsen az a bevétel, ami kell. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Akkor most azt gondolod, hogy 1 havit megszavazunk, azaz 
augusztus havi lesz. Meglátjuk, hogy mi lesz augusztusban, és úgy megyünk tovább? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Addigra megnézzük az alternatívákat. Megkaptuk a 
testületi anyagot, végig olvastuk és végig gondoltuk, hogy mit lehet. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Akkor miről tudunk dönteni? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Két dologról kell dönteni, a támogatásról illetve arról, 
hogy meg kell vizsgálni, hogyan lehetne módosítani a Kft működésén. 
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SZABÓ IMRE alpolgármester: További kérdés? Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz 
igennel, hogy a képviselő-testület vizsgálja meg a Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető Kft 
működési költségeinek csökkentése érdekében annak a lehetőségét, hogy a Kft tevékenységi 
köre a településüzemeltetési és közművelődési feladatokkal kibővíthető-e. A Kft. 
működésének biztosítása érdekében szeptember hónapra 1.700.000 Ft működési támogatást 
biztosítson a képviselő-testület. A strandon a mobil stég építéséhez szükséges anyagköltségre 
150.000 Ft-ot biztosítson a képviselő-testület. A támogatás illetve az anyagköltség forrása az 
általános tartalék. 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
108/2016. (VII.28.) Kt. 

h a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Badacsonylábdihegyi Strandüzemeltető Kft. (a továbbiakban: 
Kft.) támogatási kérelmét megvizsgálta és az alábbi döntést 
hozta:  

 
1. A Kft működési költségeinek csökkentése érdekében meg kell 
vizsgálni annak lehetőségét, hogy a Kft tevékenységi köre a 
településüzemeltetési és közművelődési feladatokkal 
kibővíthető-e. 
 
2. A Képviselő-testület a Kft. működésének biztosítása 
érdekében szeptember hónapra 1.700.000 Ft működési 
támogatást biztosít az általános tartalék terhére. 
 
3. A Képviselő-testület a mobil stég építéséhez szükséges 
anyagköltségre 150.000 Ft-ot biztosít az általános tartalék 
terhére. 
Határidő: 1. pontra 2016. augusztus 31. 

         2. pontra 2016. szeptember 30. 
    3. pontra 2016. július 31. 

Felelős:  Vollmuth Péter polgármester 
 
Vegyes ügyek, képviselői kérdések 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Kérdésem lenne, hogy az utolsó ülésen, amiket beadtam 
kérelmeket, azokkal mi történ. Mi a helyzet a fűnyírókkal? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Még nem érkeztek be az árajánlatok, folyamatban van az ügy. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az EU-s zászlót szeretném megkérdezni, hogy hova tűnt el 
az árbocról? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Arra nem tudok válaszolni. Valószínű, hogy a vihar lesodorta. 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Azt kérném, hogy kerüljön vissza a törvénynek megfelelően. 
Szeretném még megkérdezni a jegyzőasszonytól, hogy a konszolidációs pályázattal mi a 
helyzet? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Folyamatban van a kérelem beadása. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A szürke marha és szürkebarát rendezvény hogyan lesz? Két 
és fél hét van vissza, semmiről nem tudunk? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A Badacsönytördemic Községért Alapítvány szervezi. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Szántainé szervezi, az alapítvány és az önkormányzat 
közös rendezvénye. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Szántainé részt vesz a szervezésben, az önkormányzat támogatja a 
rendezvény. A képviselő-testület külön napirendi pontként eddig nem tárgyalta a programokat.  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Mi csak fizetünk akkor! 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az önkormányzat támogatja a rendezvényt.  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: De a költségvetésünkben benne van. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Hozzájárul a rendezvény költségeihez, beszedi az árusoktól a bérleti 
díjat, arról, hogy milyen programok lesznek, a testület az előző években sem döntött.  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: De, minden évben össze szoktunk jönni és erről tárgyaltunk, 
tavaly is tárgyaltunk róla. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A testület erről nem tárgyalt. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én azért kérdezem, mert a tavalyi bérleti díj bevétel a 
rendezvény költségeire el volt számolva, arról képviselő-testületi döntés nincs. Tavaly 
600.000 Ft-ot szavaztunk meg a rendezvényre, hozzáment a 295.000 Ft. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A költségvetési beszámolóban részletes elszámolás készült erről. A 
programokról, azok szervezéséről az elmúlt három évben nem döntött a testület. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A Szántainé Tündivel én tegnap megnéztem a 
programokat, egy kérdése volt, 600.000 Ft van betervezve a költségvetésbe, ez 600.000 Ft 
vagy 600.000 Ft plusz ÁFA. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ez 600.000 Ft. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Én annyit tudtam neki mondani, hogy tudomásom szerint 
ez 600.000 Ft. Tehát az önkormányzat 600.000 Ft-tal támogatja a rendezvényt, ennyit biztosít 
rá. Az összes többit pedig az Alapítvány finanszírozza. Tehát csak a 600.000 Ft-ról kell 
elszámolni. Még egy kérdés volt, hogy a bevételek a helypénzekből fordíthatók-e a 
rendezvényre, vagy pedig nem? Ehhez kellene egy döntés, hogy fordítható vagy sem? 
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LUTÁR MÁRIA jegyző: A képviselő-testületnek kell dönteni, hogy a bérleti díj bevételeket 
visszaforgatják-e a rendezvény költségeire. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Ennyi kérdés merült fel, hogy maradjunk a 600.000 Ft-
nál vagy még a bevételt is megkapják. Tavaly bejött majdnem 300.000 Ft, akkor a 600.000 Ft 
meg a 300.000 Ft a kettő együtt 900.000 Ft itt ez a kérdés? Én nem tenném ezt most föl 
kérdésnek, mert van itt most egy Látogatóközpontunk, nem tudok mit mondani. Meg kell 
nézni mennyi a bevétel. Meg kell nézni a végén, hogy mennyi a kiadása a rendezvénynek. 
Amúgy is beszéltünk arról, hogy a rendezvény után a közművelődésre vonatkozóan meg kell 
nézni, hogy mennyi pénz fogyott el, mennyi maradt meg, úgy lehet gazdálkodni. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Mi azt nem tudjuk megnézni, hogy mennyi volt a rendezvény 
költsége, mert azaz Alapítványé. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Közösen álljuk. Nekem tegnap azt az információt adta a 
Bognár Andrea meg Szántainé Tündi, hogy megszervezi az Alapítvánnyal közösen a 
rendezvényt, és a 600.000 Ft-ot vagy amennyit pluszban ad az önkormányzat azt az 
önkormányzat kifizeti, a fennmaradó költségeket pedig kifizeti az Alapítvány. Én nem vagyok 
kíváncsi az alapítványi pénz mennyiségére meg semmire, de azért valami közelebbi összeget 
akkor is tudjon az ember, hogy mennyibe kerülhetett ezt a rendezvény? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Én erről nem tudok semmit, nem tudom, hogy tegnap milyen 
beszélgetés volt. Mi a kérdés? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az én kérdésem és véleményem az, leginkább a 
véleményem, ha egy közös rendezvényt szervezünk az Alapítvánnyal, akkor közösen tegyünk 
be egy összeget az Alapítvány is és az önkormányzat is, és ami bevétel van az is legyen közös, 
meg a kiadás is legyen közös. Nem úgy, hogy az önkormányzat állja a kiadásokat, a 
bevételeket meg az Alapítvány elteszi. Nekem ez a hozzászólásom és a javaslatom. Legyen 
egy közös kasszából a bevétel és a kiadás is fifti-fifti. Ezt kellene megtárgyalni. Ezt is meg 
kellene ebben a két hétben tárgyalni, hogy ez miként működik. Ez így nem működik, mert 
neked sem jó te fizetsz valamit ki, a másik meg nem járul hozzá, csak viszi a hasznot. 
Énnekem ez a meggyőződésem. Ha nem működik így, akkor az önkormányzat, ahogy eddig 
is, azt mondom, hogy legyen 600.000 Ft, annyit adunk vagy amennyit tudunk a rendezvényre, 
nem lesz 3 napos csak 1 napos. Azért ezt tartsuk meg, de ne kerüljön ilyen költségbe. Itt 
vagyunk most a legnagyobb gondba a Látogatóközponttal, ennek a pénzügyi hatásait érezzük 
2018. decemberig. Nagyon oda kell figyelnünk a pénzünkre. Én azt mondom, ha szórakozásra 
megy el a pénz, akkor az nagyon nem lesz jó. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Most 600.000 Ft be van tervezve, és akkor kész ennyi. 
Nincsen több tehát….. Nem kell itt most dönteni semmiről. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én nekem ez a javaslatom. Közös rendezvény, közös 
költség. 

 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Van még kérdés? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Nekem még lenne kérdésem. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Parancsoljál. 
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KÖVESDI ANETT alpolgármester: Tőlem kérdezték, hogy a Tördemic Táncegyüttes a 
Fölszállott a páva című műsorban továbbjutott és volt egy táborozás. Benyújtottak egy 
kérelmet arra, hogy kapjanak plusztámogatást, ez a kérelem nem került elénk. Most nem 
tudom, hogy kérnek-e pénzt nem kérnek-e? Tőlem ezt kérdezték, hogy ők benyújtottak egy 
kérelmet, én nem találkoztam vele. Ez nem az a kérelem, amiben azt kérik, hogy az egyesület 
támogatva legyen, hanem ez egy külön kérés volt, hogy a televíziós szereplést megelőzően 
van egy felkészítő tábor, és ahhoz szeretnének hozzájárulást kérni. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Támogatja a képviselő-testület ezt a kérelmet? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Nincsen benne pénzösszeg, illetve az a pénzösszeg van 
benne, ami a teljes költség azt meg biztosan nem támogatjuk. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Határozzunk meg egy pénzösszeget, hogy mennyivel 
támogatjuk. Van rá pénzünk? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Keretösszeg van meghatározva az egyesületek támogatására. Ott 
van támogatási kérelmük, amit már elbírált a képviselő-testület. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Jó. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nincs támogatás akkor. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Tekintettel arra, hogy nincs pénz, nem tudunk adni. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Felteszem szavazásra, ki szavaz igennel, hogy forrás 
hiányában nem tud az önkormányzat támogatást biztosítani? 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
109/2016. (VII.28.) Kt. 

h a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Tördemic Néptáncegyüttes támogatási kérelmét megvizsgálta 
és az alábbi döntést hozta: 
A Képviselő-testület 56/2016. (IV. 12.) Kt. határozatában 
200.000 Ft támogatást állapított meg a Tördemic 
Néptáncegyüttes részére. További támogatást költségvetési 
forrás hiányában nem tud biztosítani. 

 
A Képviselő-testület megbízza az alpolgármester, hogy a 
döntésről Tördemic Néptáncegyüttest tájékoztassa. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 

 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A település plébánosa nyugdíjba vonul augusztus 1-jével. 
36 illetve 37 éve Szigligettel közös egyházközségünk van. Nem tudom, hogy az 
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önkormányzat elbúcsúztatja-e plébános urat? Vagy ezt már megtették az egyházközség tagjai 
múlt vasárnap. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Elbúcsúztathatja a testület is, ha úgy döntenek. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Felvethetem, mivel 36 évig volt itt plébános. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Mondjátok meg, milyen keretek között szeretnétek, hogy az 
önkormányzat elköszönjön. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Szerintem egy ajándéktárgyat adjunk át. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Lehetne kerámiát készíttetni és rá íratni,  hogy köszönjük a 
szolgálatát, és azt átadjuk. Jó így? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Igen. Az összeg? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: 3000 Ft? 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Szoktak készíttetni, például órát és mögötte van a tájkép. 
Vagy egy oklevelet és felírnak rá egy versidézetet. Nem gondolom, hogy olyan drága lenne. 
 
Lenne még kérdésem. Miért a Lábdihegyi –Tördemici Hírekből kell értesülnünk arról, hogy 
Kiskunlacháza testvértelepülés képviselő-testülete járt Tördemicen. Ez most milyen 
vendégség volt? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: A polgármester urat látogatták meg. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Azért kérdezem, mert az újságban úgy jelent meg, hogy a 
testvértelepülés képviselő-testülete itt járt. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Magánlátogatáson voltak, a polgármester urat látogatták meg, 
az ő egészségi állapotáról érdeklődtek, kicsit beszélgettek. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Mert a véleményem az, hogyha egy testület eljön, 
mondjuk illik a fogadó testületnek is köszöntenie vagy bármi egyéb. Tudomásul vettem, hogy 
a polgármester urat látogatták meg, bár a kép nem erről tanúskodik. Mivel azaz önkormányzat 
területén készült és nemcsak a polgármester úr látható rajta. Ezt én így mellékesen jegyezném 
meg. Csak azért merem így megjegyezni, mert a legutolsó testületi ülésen, amelyen a 
polgármester úr részt vett, gyakorlatilag hármunkra a Gergő nincsen itt, hármunkra mondta 
azt, hogy mi a kapcsolatokat tönkretesszük azzal, hogy korábban nem mentünk el. Holott 
februárban, amikor összeültünk egy közös megbeszélésre, akkor két képviselő mondta azt, 
hogy nem tud elmenni, keressünk egy más időpontot. És ez az időpont nem lett leszervezve. 
Utána, pedig azt kaptuk, hogy mivel nem mentünk el februárban tönkretesszük a 
kapcsolatokat, aztán itt vannak. Én ezért kérdeztem meg. Szeretném, hogyha megvizsgálnánk 
a település újságját. Azért mondanám, hogy a település újságja, mivel jelen pillanatban tudom, 
hogy a Partszépítő Egyesület az, aki felvállalta magára, hogy híreket ad közzé a településsel 
kapcsolatban. Viszont megnéztem egyrészt a korábbi újságot, amikor még 
Badacsonytördemic Badacsonylábdihegyi Hírmondó volt a neve és az Alapítvány volt az, aki 
kiadta. Akkor több minden került bele, önkormányzati határozatok is benne voltak, tehát 
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betöltötte a település hírforrás szerepét. Jelen pillanatban mi nem tudunk beleszólni abba, nem 
is óhajtunk, hogy egy hírlevél mit tartalmaz, amit egy egyesület ad ki. Viszont önkormányzati 
hírek és önkormányzati rendezvények szerepelnek benne, melynek többségét a Szántainé 
Tündi írja meg. Ráadásul jelzést kaptam két helyről is, hogy a beküldött cikket, tehát nem 
rólam van szó, mert amit én leírtam, azt megjelentették, de a beküldött cikkek nem jelennek 
meg az újságban. Ha a híreket akarjuk a település felé közvetíteni, akkor valamilyen más 
módon kellene ezt megtennünk. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Az újság az anyagi vonzat miatt került ki az önkormányzattól. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Viszont az egyesület minden egyes alkalommal erre kéri 
a testület az anyagi hozzájárulását. Szeretném, ha esetleg megvizsgálnánk azt, hogy ha az 
önkormányzat a szerkesztő, illetve a kiadója, tehát a polgármester lenne újra a felelős 
szerkesztője ennek az újságnak, mennyibe kerülne? Különböző alternatívák alapján, el 
tudnám képzelni, hogyha a Látogatóközponttal kapcsolatosan, afelé lépünk el, amit 
javasoltam, akkor ő feléjük lehetne ezt eszközölni. Nekem egy ilyen javaslatom lenne. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Azt nem tudjuk megvizsgálni, hogy az egyesület milyen költséggel 
adja ki az újságot. Annak a vizsgálatára van lehetőség, hogyha az önkormányzat ad ki újságot, 
az mennyibe kerülne. Hogy a beküldött cikkek megjelennek vagy nem, nem tudjuk vizsgálni. 
   
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Jelen pillanatban van egy szerkesztő testület, amelynek 
tagja a Szántainé Tündi is, tehát mi van akkor, hogyha marad az önkormányzatnál. Korábban 
a teleház vezetője szerkesztette. Természetesen itt a dolgozói kapacitást is meg kell nézni, 
nemcsak azt mondom, hogy mennyibe kerül a fénymásolás vagy a nyomdai költség. Panasz 
érkezik, hogy nem mindent tudnak kiolvasni belőle, illetőleg nem jelennek meg bizonyos 
beküldött cikkek. Érdemes-e azt mondani, hogy ez Tördemic település újságja, tudatosítani, 
hogy a Partszépítő Egyesület készítse el a saját hírlevelét. Akár velük is lehet egyeztetni, hogy 
milyen téma kerüljön bele, milyen módon valósuljon meg az egész. A polgármester úr azt 
mondta, hogy egy egyesület munkájába nem lehet beleszólni, ezzel én is tisztába vagyok. 
Viszont a másik oldalon, pedig a településről van szó. Ezért mondtam én, hogy valami másik 
javaslat is legyen. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Abba nem szólhat bele a képviselő-testület, hogy milyen 
tartalommal jelenik meg az a hírlevél, amit egy egyesület ad ki. Semmiféle vizsgálatot nem 
végezhet a képviselő-testület. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Nem szeretném ezt felülvizsgálni, én ezzel tisztában 
vagyok. Én azt mondtam, hogy jelen pillanatban nem felel meg a hírlevél a település 
tájékoztató újságjának a tartalma végett. Vagy visszatérünk a régi hírmondóhoz, és olyan 
szerkezetben tesszük ezt meg, hogy keresünk egy másik megoldási utat a kiadásra és nem az 
egyesület. Vagy az egyesülettel beszéljük meg, hogy ezt szeretnénk viszont látni, ilyen 
tartalmak jelenjenek meg. Vagy partnerek ebbe és akkor náluk marad, vagy nekünk kell egy 
másik utat….. ez két utas dolog. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az egyesület vezetőjével fel kell venni a kapcsolatot és ezt tisztázni, 
megbeszélni vele, hogy milyen panaszok vannak. Alpolgármester asszony megnézte a hírlevél 
tartalmát, és úgy gondolja, hogy nem felel meg az önkormányzati elvárásoknak, mit lehetne 
javítani ebben. Meg kellene bízni a képviselő-testületnek az alpolgármester asszonyt, hogy 
erről a Partszépítő és Fürdőegyesülettel tájékoztassa, egyeztessen arról, hogy hogyan lehet 
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javítani ezen. Amennyiben nem sikerül velük megállapodni, akkor javaslatot lehet tenni arra, 
hogyan lehetne egy új újságot elindítani. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Én erre gondoltam. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Ki szavaz igennel, hogy megbízza a képviselő-testület, 
Kövesdi Anett alpolgármester asszonyt, vegye fel a kapcsolatot a Fürdőegyesület által kiadott 
hírlevél szerkesztőbizottságával a hírlevélben megjelenő önkormányzati hírekkel 
kapcsolatban. Tegyen javaslatot a szerkesztőbizottságnak arra vonatkozóan, hogy a 
Képviselő-testület milyen önkormányzatot érintő eseményekről, döntésekről szeretné, ha 
tájékoztatást kapnának a hírlevél olvasói. Amennyiben a tárgyalás nem vezet eredményre, 
tegyen javaslatot az önkormányzat kiadásában megjelenő hírlevél indítására. 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
 
110/2016. (VII.28.) Kt. 

h a t á r o z a t o t 
 

A Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-
testülete megbízza Kövesdi Anett alpolgármestert, hogy a 
„Lábdihegyi és Tördemici Hírek” címen a Badacsonylábdi 
Partszépítő és Fürdőegyesület kiadásában megjelenő hírlevél 
szerkesztőbizottságával vegye fel a kapcsolatot a hírlevélben 
megjelenő önkormányzati hírekkel kapcsolatban. Tegyen 
javaslatot a szerkesztőbizottságnak arra vonatkozóan, hogy a 
Képviselő-testület milyen önkormányzatot érintő eseményekről, 
döntésekről szeretné, ha tájékoztatást kapnának a hírlevél 
olvasói. Amennyiben a tárgyalás nem vezet eredményre, tegyen 
javaslatot az önkormányzat kiadásában megjelenő hírlevél 
indítására. 
Határidő: 2016. szeptember 30. 
Felelős: Kövesdi Anett alpolgármester 

 
9. Kültéri sporteszközök elhelyezésére pályázat 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: A Nemzeti Fejlesztési Minisztérium adta ki ezt a 
pályázati lehetőséget. Ha jól értelmeztem, ez a pályázat gyakorlatilag arról szól, hogy a 
településen el lehetne helyezni sporteszközöket. Négyféle sportkategória van. Az alapterület 
nagyságától függően helyeznének el eszközöket, úzódzkodás, tolódzkodás, fekvőtámasz, 
hasizom erősítés, hátizom erősítés, kültéri fitnesz parkokra vonatkozó pályázat. Attól függően, 
hogy az alapterület mekkora, telepítésre kerülne 5 eszköz egy 40 m2 nagyságú területnél, a 
talajburkolat gumi lenne. Ez gyakorlatilag az önkormányzat tulajdona vagy állami tulajdon 
lenne. Ha jól olvastam gyakorlatilag csak pályázni kell rá, illetve biztosítani a helyet arra, 
hogy ezt le tudják tenni. Nem kell fizetnünk az eszközökért, nincsen a pályázatnak önrésze. 
Biztosítanunk kell a karbantartását és a terület előkészítését a telepítéshez. Ami önrészes az a 
futókör, de azt nem gondolnám, hogy meg lehetne valósítani. Javaslatom az lenne, hogy a 
varrodát odaadjuk az Ifjúsági Egyesületnek használatra, ott van egy udvar rész, nem tudom, 
hogy mekkora nagyságú? Itt 40 m2 a legkisebb méret. Akkor oda lehetne egy sporttelepet 
lassan-lassan kialakítani, és ez lenne az első lépés, hogy ezt ott megvalósítjuk. Igazából akár a 
parkban is elférne, de akkor gumiburkolat lenne bizonyos részen. Egyre több település 
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csatlakozik ehhez a programhoz, én ezt egy jó ötletnek tartom. Gondoljátok végig, a beadási 
határidő 2016. augusztus 15. Bárki ingyenesen használhatja. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Mekkora ez az összeg? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nincs összeg, csak terület kell. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Lehet 40 m2 5 eszköz, 70 m2 7 eszköz, 90 m2 8 eszköz, 150 m2 15 
eszköz. Fel van sorolva, hogy kategóriánként milyen eszközöket helyeznek el.. Azt kellene 
eldönteni, hogy hol szeretné elhelyezni a település, és melyik kategóriára nyújt be pályázatot.  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Lent van egy nagy terület is. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem lesz zavaró azoknak, akik a szomszédban laknak? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Akárhova tesszük, ha olyan, mindenhol zavaró. 
  
SZABÓ IMRE alpolgármester: A két hátsó az közvetlen szomszéd, a többieket elválasztja az 
utca. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Nekem az egyik változat azért volt a varroda udvara, mert 
már úgy is ott vannak a fiatalok, ha a sport felé elmennénk azon a területen, akkor érdemes 
odatenni. A park esetében le lehet tenni, a zöld felület csökken ez által. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Oda kosárpályát is terveznek a fiatalok. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Azt a műszaki ügyintézővel megnéztük, hogy mekkora az 
önkormányzat területe. Igazából mind az épület mögött, mind az épület előtt - függetlenül hol 
a kerítés - az önkormányzat tulajdona. Felmerült a strand is, a strand melletti most kivágott 
park rész. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Hány négyzetmétert akarunk. A gumiszőnyegnek betonozás 
kell. Gondolom, le van írva, hogy mi kell alá nem? 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Nézzük meg az iskolaudvart, hogy be lehet-e valamelyiket 
illeszteni, és hogyha lehet, annak milyen költségei vannak. 
 
KÖVESDI ANETT alpolgármester: Szerintem, elfér ott, 40 m2-nél nem lehet nagyobb. 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy az 
önkormányzat pályázatot nyújtson be a Nemzeti Szabadidős- Egészség Sportpark Programba 
„A” típusú sportpark kategóriára. A sportparkot a régi iskola udvarán alakítsák ki.  Három 
igen szavazat. 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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111/2016. (VII.28.) Kt. 
 
h a t á r o z a t o t 
 
1. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-
testülete a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium által a „Nemzeti 
Szabadidős – Egészség Sportpark Programban való részvételről” 
kiírt pályázati felhívásra „A” típusú sport park kategóriára 
pályázatot nyújt be.  
 
2. A Képviselő-testület a sportpark kialakítására a 
Badacsonytördemic 1031/2 hrsz-u ingatlant biztosítja.  
 
3. Felhatalmazza az alpolgármestert, hogy a pályázat 
benyújtásával kapcsolatos intézkedéseket tegye meg. 
 
Határidő: 2016. augusztus 15. 
Felelős: Szabó Imre alpolgármester 

 
 
 
10. Önkormányzati adósságátvállalásban részt nem vett vagy törlesztési célú 
támogatásban nem részesült települési önkormányzatok vissza nem térítendő 
támogatásának igénylése 
 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző:  A képviselő-testület 76/2016. (V.31.) Kt. számú határozatával 
döntött arról, hogy az adósságkonszolidációban nem részesült települési önkormányzatok 
fejlesztéseinek támogatására kiírt pályázat keretében a település belterületén út, híd vagy járda 
építése, felújítása, karbantartása pályázati alcélra 10.000.000 Ft támogatási igényt nyújt be a 
Kisfaludy S utca és az Iskola utcai árok felújítására. Amennyiben az árajánlatban szereplő 
beruházási összköltség meghaladja az önkormányzatot megillető támogatás összegét, 
képviselő-testületi határozat szükséges annak igazolására, hogy a támogatást meghaladó 
költségeket saját forrásból biztosítja a képviselő-testület. Az árajánlat – egyezően a 2015 
évivel – a Kisfaludy utcára bruttó 7.374.287 Ft, az Iskola utcai árok felújítására 2.808.717 Ft, 
összesen 10.183.004 Ft. A képviselő-testületnek arról kell dönteni, hogy a 10 millió forintot 
meghaladó részt, 183.004 Ft-ot saját forrásból biztosítja. A saját forrás az általános tartalék 
terhére biztosítható.   
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Kinek van kérdése? Ki támogatja, hogy a Kisfaludy utca 
aszfalt javítására és az Iskola utcai árok felújítására benyújtandó pályázathoz az általános 
tartalék terhére 183.004 Ft-ot saját forrást biztosítson a képviselő-testület. Három igen 
szavazat. 
 
A Képviselő-testület 3 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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112/2016. (VII.28.) Kt. 
h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
az adósságkonszolidációban nem részesült települési 
önkormányzatok fejlesztéseinek támogatására kiírt pályázat 
benyújtására vonatkozó 76/2016. (V. 31.) Kt határozatot az 
alábbiakkal egészíti ki: 
 
A Képviselő-testület a lakosságszám szerinti támogatás – 
10.000.000 Ft – összegét meghaladó 183.004 Ft-ot az általános 
tartalék terhére biztosítja.  
Megbízza a polgármestert, hogy a költségvetés módosítására 
vonatkozó rendelet tervezetet terjessze a képviselő-testület elé. 
Határidő: 2016. augusztus 31. 
Felelős Vollmuth Péter polgármester 

 
 
SZABÓ IMRE alpolgármester: Van kérdése valakinek? Nincs 

 
Több tárgy nem lévén az alpolgármester az ülést 10.13 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el. 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 Vollmuth Péter        Lutár Mária 

polgármester             jegyző 
 

 
 
 
 

Szabó Imre 
alpolgármester 


